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Zápis z jednání pracovní skupiny EIZ – 14.03.2022, 8:30, MS Teams 
 

Zúčastnění 

Lucie Panchártek Suchá UK 

Jankovská Blanka UPCE 

Václav Šubrta VŠE 

Dana Mazancová MU 

Lucie Janoušková MU 

Kubátová Barbora UHK 

Mikešová Kristina UP 

Markéta Bočková MU 

Hana Světelská UK 

Klaudia Kudličková ČVUT 

Vorlová Helena  JU 

Šárka Kostecká OU 

Denis Škopan UK 

 

 

 PS EIZ pro správu souborů používá SharePoint (hostuje UK). Pro případné problémy s přihlášením pište 

na: lucie.panchartek.sucha@ruk.cuni.cz.  

 Schůzky PS probíhají vždy ve 2. pondělí v měsíci od 8:30 s plánovanou délkou 90 minut, nebude-li řečeno 

jinak, pak online na tomto odkazu. 

 Předsedkyní PS EIZ se stala L. Panchártek Suchá – V. Šubrta je nyní předsedou AKVŠ (gratulujeme) i nadále 

se ve skupině aktivně zapojuje 

 

Project CARDS 
 Zapojené VŠ vnímají nesoulady v harmonogramu, komunikaci i projektovém řízení 

 Je nezbytné nadefinovat požadavky do zadávací dokumentace (zatím není) 

 PS EIZ by ráda viděla, jak vypadá v praxi zaběhlé FOLIO – seznam institucí, které jej mají: 
https://librarytechnology.org/libraries/search.pl?ILS=FOLIO&HQ=on&InstallDate=2021 (UK se při té 
příležitosti podělila se svou zkušeností, kdy psala knihovnám s Almou – obvykle na nějaký generický 
knihovní email – prosbu, zda by se mohli potkat s jejich Alma týmem a zahrnout je dotazy. Většinou 
úspěšně). 

 

EIZ v CzechELib i mimo 

 Členské instituce obdržely přehled EIZ, které splnily podmínku 3+ (u časopisů další podmínky) a jsou u 
nich poptávány indikativní ceny. Na základě toho už víme, co určitě budeme poptávat mimo CEL 

 UPCE: Neprošlo JoVE 

 MU + UK: Neprošel TLG (škoda, bylo by zajímavé vědět, zda je vydavatel už ochotný přistoupit na 
jinou platbu než rok dopředu) 

 Gale trial (do 31.12.2022) 

 UPCE zkusili jít do trialu na Gale (info a nabídka šly PS EIZ konferencí) – vzhledem k tomu, že je 
do konce roku, chce Gale podepsat smlouvu. Tuto smlouvu vidělo právní UPCE a souhlasilo s ní. 

 Gale má nové uživatelsky přívětivé rozhraní 

 eHRAF World Cultures 

 MU předplácí eHRAF (pro FF MU): https://ezdroje.muni.cz/prehled/zdroj.php?lang=cs&id=572 a 
sdílí svou zkušenost, že se dá dobře smlouvat o ceně! 

https://cunicz.sharepoint.com/sites/AKVS-EIZ
mailto:lucie.panchartek.sucha@ruk.cuni.cz
https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NzFhNGJlMmQtY2U5NC00MDg2LTkwNDUtZGM4YWU3NGE4NTgy%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22e09276da-f934-4086-bf08-8816a20414a2%22%2c%22Oid%22%3a%2295e1c1ea-3908-4077-ab25-a97e5cafc4fc%22%7d
https://librarytechnology.org/libraries/search.pl?ILS=FOLIO&HQ=on&InstallDate=2021
https://ezdroje.muni.cz/prehled/zdroj.php?lang=cs&id=572
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 Grammarly 

 VŠE donutila Grammarly zprovoznit přihlašování Shibbolethem – aktuálně ještě neumí reaktivaci 
licence, ale již lze licenci skrz Shibboleth získat. 

 Pro informaci – VŠE předplácí 1000 licencí 

 DeepL 

 Dobrou zkušenost i s free verzí potvrzují anglisté z MU (tam je to podpořeno odborností, ostatní 
jsou „jen“ spokojenými uživateli) 

 

(Metodika) vyhodnocení využití EIZ + Altmetriky 
 Koordinátor: Markéta Bočková 

 Prezentace řekne více než tisíc slov 

Formulace potřeb VŠ knihoven pro ERMS/CELUS 
 Koordinátor: Barbora Katolická 

 Koordinátorka se bohužel nemohla zúčastnit, shrnutí zaslala písemně (bylo přečteno): 

 CELUS 

 Při zpracování statistik využívání EIZ na ZČU za rok 2021 jsem narazila při porovnání dat z admin 
prostředí vydavatelů a dat z CELUS na řadu nesrovnalostí týkající se počtu stažených FT. Vše 
jsem sepsala a zaslala do CzechELib. Velmi rychle reagoval Mgr. Skoček (má v CzechELib na 
starost CELUS) a zjistil, že u řady platforem chyběla v CELUS data za určité měsíce, nechal je 
tedy znovu stáhnout. Další info k CELUS - viz část ze zaslaného mailu: "data by do Celusu měla 
chodit automaticky každý měsíc, ale bohužel se občas stane, že například kvůli výpadku na 
straně vydavatele nebo jiné příčině správně nedorazí. Bohužel vzhledem k tomu, že je v Celusu 
nastaveno už cca 1 200 různých SUSHI a systém na chyby neupozorňuje, není v našich silách vše 
uhlídat. Případné problém tedy řešíme ad hoc, když na ně instituce upozorní. Nyní ale pracujeme 
s dodavatelem na nové verzi systému, která by měla problémy se zasekáváním dat do budoucna 
vyřešit." Pokud tedy narazíte na jakékoliv nesrovnalosti se statistikami EIZ, napište prosím na 
info@czechelib.cz. 

 ERMS 

 Děkuji všem za komentáře k dokumentu na našem společném uložišti. Na základě toho 
připravím do následující schůzky (11.4.) návrh na obsahové doplnění CEL ERMS a pokud s tím 
budete souhlasit, zaslali bychom ho do CEL. 

 Na základě této informace je tedy možnost do 28.03. doplnit požadavky na CEL+ERMS, které 
budou předány CEL – držte prosím termín! 

Možnosti nákupů EIZ, které nedosáhnou podle současné metodiky na podporu CEL 
 Koordinátor: Lucie Janoušková 

 Uvidíme, jak s tím vším zamíchají definitivní výsledky CEL 2023+ 

 Ve smyslu úpravy Metodiky 3+ je možná zbytečné znovu objevovat kolo – L.P.Suchá si přiřadila úkol 
podívat se, jak toto řeší jiná, zahraniční, konsorcia 

Nástroj pro vzájemné informování o nakoupených/uvažovaných/zajímavých EIZ 
 Koordinátor: Barbora Kubátová 

 Esenciální je mít platformu pro koordinaci 3+ – všechno ostatní si můžeme říct v rámci konference, 
nahrát si soubory na ShP, asi k tomu není třeba důvod mít platformu 

 V souboru lze najít rozcestníky, kde VŠ informují své uživatele o předplácených EIZ – PS EIZ 
může sloužit k rychlému přehledu „kdo co předplácí“ – prosím, vyplňte i za svou VŠ 

 Pokud se nám povede platformu (aktuálně MS Lists) rozchodit do podoby, kdy bude fungovat, můžeme 
ju zaslat i do Google CEL skupiny – získáme další koordinační partnery. 

 Další části této problematiky (pro jistotu zopakováno z minulého zápisu): 

 Obsah musí někdo udržovat aktuální 

 Jaké konkrétní informace chceme uvádět („minimální záznam“) 

https://cunicz.sharepoint.com/:p:/r/sites/AKVS-EIZ/Sdilene%20dokumenty/Altmetriky%20a%20Vyu%C5%BEitelnost/2022_03_14_prezentace%20na%20spolecnou%20poradu.pptx?d=w0708e7853ac3410694b0dcdeda964dfd&csf=1&web=1&e=DHkQAf
https://cunicz.sharepoint.com/:x:/s/AKVS-EIZ/EQJhcrjVZIRArNutw3CNClMBvIy6lNJoMCvtuvrmNXJBZQ?e=p5JQWF


Zapsala: Lucie Panchártek Suchá  18.03.2022 3  

 Do problematiky vstupují fakulty – ne vždy má člen PS informace o všech EIZ na VŠ nebo je 
odpovědná osoba pro CEL. 

 Kritická místa, která se objevila (pro jistotu zopakováno z minulého zápisu): 

 Koordinovat se v okamžiku, kdy CEL pošle výzvu je pozdě (smysl má listopad?) 

 Ne všichni členové PS ví o  všech nominacích své VŠ 

 Jaké informace uvádět  

 Jak si hlídat, že seznam bobtná, že už se moje VŠ vyjádřila doopravdy ke všemu 

Zapojení členských institucí do přípravy transformačních smluv 
 Koordinátor: Lucie Panchártek Suchá 

 Ukázalo se, že na některých VŠ může být prvním kritickým bodem sběr APC (základ pro transformační 
smlouvy) – UK nabízí, že by v relativně blízké budoucnosti uspořádala schůzku s UK OA týmem pro 
zájemce, abychom si posdíleli know-how. 

Propojení EIZ a LMS 
 Koordinátor: Václav Šubrta 

 Od minula se nic zvláštního nestalo 

APC jako povinný údaj v RIV 
 Koordinátor: Ludvík Steiner 

 Od minula se nic zvláštního nestalo 

 

Workshop/setkání 
 25.05.2022 (středa) proběhne fyzické (opakuji – fyzické) setkání PS na VŠE v Praze 

 Náplní setkání bude i workshop o zpřístupňování EIZ. 

 Bude-li třeba nějakého zapojení členů PS v přípravě tohoto setkání, budou aktivně vyzváni. Platí to i 
opačně – chtěl-li by někdo mít nějaké představení, nechť se aktivně ozve 

 

 

 

 


